

Message from the Editors

Welcome to the eleventh issue of the ADR Perspectives newsletter.

We are pleased to announce that Ludmila B. Herbst, Q.C. will be joining the Editorial Board. Ludmila is a partner at the B.C. firm Farris, Vaughan, Wills & Murphy LLP, where she practises in the areas of commercial and general litigation, regulatory law and commercial arbitration. She is the co-author of *Commercial Arbitration in Canada: A Guide to Domestic and International Arbitrations*, which has been cited by courts across Canada.

This issue includes submissions from arbitrators, arbitration counsel, and other ADR practitioners from Vancouver, Calgary, and Toronto and area.

Colm Brannigan C. Med., C. Arb. underlines the quickly increasing prevalence and value of online dispute resolution, and the need for ODR to be embraced by those wanting to stay relevant in the ADR field.

Earl A. Cherniak, Q.C. comments on recent case law and offers valuable suggestions on the vexing question of the kinds of circumstances that arbitrators need to disclose in relation to their independence and impartiality to decide disputes.

Matthew Ghikas MCI Arb, Q. Arb and Karen Wyke have teamed up to outline key issues to consider in negotiating and drafting arbitration clauses for international agreements.

David McCutcheon highlights the benefits of the new arbitration rules adopted by the ADR Institute of Canada, Inc., including the clarity and streamlined nature of those rules, designed to simplify, expedite, and decrease the cost of, the arbitration process.

Trish Morrison describes chess clock arbitrations, and shares her insights on the benefits and challenges of this approach to allocating arbitration hearing time among the parties.

In addition, please let us know if you have identified a topic of interest to the ADR user community on which you would like to [submit an article](#) of up to 900 words. During the life of the newsletter to date, we have been fortunate to receive such insightful contributions from esteemed practitioners across the country, and we would like to continue that track record with your involvement.

Happy reading.

[Bryan C. Duguid Q.C., FCI Arb](#) and
[Ronald E. Pizzo, LL.B.](#)

Message des rédacteurs

Bienvenue à la onzième édition du bulletin Perspectives PRD.

Nous sommes heureux de vous annoncer que Ludmila B. Herbst, c.r. se joindra au comité de rédaction. Ludmila est l'une des partenaires du cabinet Farris, Vaughan, Wills & Murphy LLP, basé en Colombie-Britannique, spécialisée dans les domaines des litiges commerciaux et de nature générale, de la loi à caractère réglementaire et de l'arbitrage commercial. Ludmila est également coauteure de *Commercial Arbitration in Canada: A Guide to Domestic and International Arbitrations*, un ouvrage cité par les tribunaux de tout le Canada.

Ce numéro comprend des articles rédigés par des arbitres, un conseil d'arbitrage et d'autres professionnels en PRD de Vancouver, de Calgary ainsi que de Toronto et de ses environs.

Colm Brannigan, Méd. A., Arb. A. souligne la prévalence croissante et la valeur du règlement en ligne des litiges, ainsi que la nécessité d'adopter ce mode de travail pour ceux qui désirent demeurer à l'avant-plan dans le domaine du PRD.

Earl A. Cherniak, c.r. commente la récente jurisprudence et offre des suggestions pratiques sur le sujet controversé des types de renseignements que les arbitres doivent divulguer à l'égard de leur indépendance et de leur impartialité en vue de régler les différends.

Matthew Ghikas, membre du CI Arb, Arb. A. et Karen Wyke se sont alliés pour présenter les questions clés à prendre en considération lors de la négociation et de l'ébauche des clauses d'arbitrage au profit d'accords internationaux.

David McCutcheon traite des avantages des nouvelles règles d'arbitrage adoptées par l'Institut d'Arbitrage et de Médiation du Canada, Inc. notamment la nature claire et rationnelle de ces règles, conçues pour simplifier et accélérer les procédures d'arbitrage, ainsi que pour en diminuer les coûts.

Trish Morrison décrit les procédures d'arbitrage minutées et partage son point de vue sur les avantages et les obstacles de cette approche qui consiste à accorder un temps précis aux parties au cours d'une séance d'arbitrage.

De plus, nous vous invitons à nous signaler tout sujet pertinent pour la collectivité des utilisateurs de PRD pour lequel vous aimeriez soumettre un article d'un maximum de 900 mots. Depuis la création du bulletin et jusqu'à ce jour, nous avons pu compter sur des contributions toutes plus instructives les unes que les autres offertes par des professionnels estimés de tout le pays, et nous souhaiterions poursuivre cette tradition grâce à votre mobilisation.

Bonne lecture.

[Bryan C. Duguid c.r., FCI Arb](#) et
[Ronald E. Pizzo, LL.B.](#)